



السفارة الأمريكية بالقاهرة مبادرة الشراكة الشرق أوسطية برنامج رواد الديمقراطية باللغة العربية

يسر مكتب مبادرة الشراكة الشرق أوسطية الإعلان عن بدء قبول طلبات التقدم للدورة الخاصة ببرنامج رواد الديمقراطية لمحدثي اللغة العربية. هذا البرنامج صمم لدعم جهود الإصلاح السياسي في الشرق الأوسط وشمال أفريقيا لإتاحة الفرصة للنشطاء المدنيين من الشباب ورواد الإصلاح لإكتساب المهارات الأكاديمية بالجامعة الأمريكية ببيروت والخبرة العلمية بلبنان. وستقوم المنحة بتغطية تكلفة السفر الدولي، التأمين الصحي، السكن، ودخل معيشي معتدل على مدار البرنامج.

البرنامج مفتوح للمتقدمين الذين تتراوح أعمارهم بين 22 و 30 عاماً الحاصلين على شهادة البكالوريوس و ملمين باللغة العربية. لا بد أن يكون لدى المتقدم خبرة عملية لا تقل عن خمس سنوات والقدرة على توظيف هذه الفرصة التي يتيحها البرنامج لتحقيق الاستفادة لمؤسسة او قطاع، أو مجتمع معين في دولته. سيبدأ هذا البرنامج في بداية شهر مايو وحتى منتصف شهر يوليو 2012 ومن المتوقع أن يسافر المترشحين إلى لبنان بدون مرافق. هذا وسيعقد مؤتمر لشبكة الخريجين بالمنطقة، سيضم زملاء من برنامج رواد الديمقراطية باللغة الإنجليزية في جامعة سيراكوس، وسيقام المؤتمر في الربع الأخير من عام 2012.

سيبدأ رواد الديمقراطية محدثي اللغة العربية ببرنامجهم بالتدريبات الأكاديمية لمدة أربعة أسابيع وذلك بالجامعة الأمريكية ببيروت وسيشمل الشق الأكاديمي موضوعات عن القيادة، الديمقراطية، الإتصالات، وحل النزاعات، بالإضافة الى العديد من الموضوعات الأخرى. بعد الإنتهاء من الجزء الأكاديمي للبرنامج، سيقوم المشاركون بعمل واجب مهني لمدة تتراوح ما بين خمس إلى ست أسابيع مع منظمة سياسية، غير حكومية، أو معنية بالسياسيات العامة محل الاهتمام بلبنان. من خلال هذا المحتوى للبرنامج، فإن المشاركين سيكتسبوا خبرة عملية عن طرق المؤسسات التي تتعامل مع الحكومة والمجتمع المدني و من خلال أيضاً اكتساب معلومات قيمة، خبرة، مهارات وإقامة علاقات مهنية تفيدهم في أعمالهم ببلدانهم.

لإكمال طلب التقديم لابد من الآتي:

1. مقال لا يزيد عن 1000 كلمة، مكتوبة باللغة العربية، و تجيب عن الأسئلة التالية
كيف سيقوم برنامج رواد الديمقراطية بمساعدتك على الريادة في مجتمعك نحو المزيد من الديمقراطية والمشاركة الشعبية في المؤسسات وعمل الحكومات؟

تحديداً، الذي تأمل في الحصول عليه من هذا البرنامج وما هي خطتك في تطبيق الخبرة بعد عودتك من هذا البرنامج؟
ما هي التغييرات التي تتمنى أن تعطيها لبلدك خلال العشر سنوات القادمة؟

2. سيرة ذاتية حديثة

3. صورة من جواز السفر والبطاقة

على المتقدم إرسال خطابان توصية (لا أكثر)، وهذا اختياري. مع ملاحظة أن المستفيدين المستوفين شروط هذا البرنامج هم فقط الذين يحدد لهم مقابلة شخصية. الرجاء إرسال طلبات التقديم والمستندات الداعمة على البريد الإلكتروني:

CairoMEPI@state.gov

على ان تكون الرسالة بعنوان: مبادرة الشراكة الشرق أوسطية باللغة العربية 2012 – رواد الديمقراطية

الموعد النهائي لتقديم الطلبات: فبراير 16، 2012 في الساعة الرابعة والنصف مساءً بتوقيت القاهرة



U.S. Embassy Cairo Middle East Partnership Initiative (MEPI) Leaders for Democracy Fellowship Program

Description:

The Middle East Partnership Initiative (MEPI) is pleased to announce the second year of an Arabic version of its flagship Leaders for Democracy Fellowship (LDF) Program. This project will provide young civic activists and democratic reform leaders from the Middle East and North Africa with the opportunity to complete both academic coursework at the American University of Beirut and professional experience in Lebanon. The fellowship will cover international travel, health insurance, housing, and a moderate living stipend over the course of the project.

The project is open to applicants between the ages of 22 and 30 with a Bachelor's degree and fluency in Arabic. Applicants also should have some experience working in civil society, rule of law, human rights, democracy promotion, etc. and the capacity to apply to opportunities presented by the fellowship in a way that would benefit an organization, sector, or specific community in their home countries. This project will run from early May to mid-July 2012 and Fellows are expected to travel to Lebanon unaccompanied. An alumni conference, to include Fellows of the English-language Syracuse LDF project, will be held in the region in the last quarter of 2012.

LDF Arabic begins with four weeks of academic coursework at the American University in Beirut that includes subjects on leadership, democracy, communication, and conflict resolution, among others. After completing the academic portion of the program, participants will engage in a five-to-six week professional assignment with a political, non-governmental, or public policy organization of interest in Lebanon. Through this component of the project, participants will gain practical experience about the ways that such institutions interact with government and civil society while also gaining valuable knowledge, experience, skills and further professional contacts to benefit their respective professional pursuits in their home countries.

Application Requirements:

Completed applications must include:

- 1) An essay of no more than 1,000 words, written in Arabic, which answers the following questions:
 - How will MEPI Leaders for Democracy Fellowship enable you to better lead your community towards greater democracy and citizen participation in the institutions and activities of government?
 - Specifically, what do you hope to gain from this program and what are your plans to apply the experience after you return from the program?
 - What changes do you hope to bring about in your country during the next 10 years?
- 2) An updated resume
- 3) A copy of Egyptian ID/passport

Applicants may also include up to two letters of recommendation, but these are optional. Please note that only applicants fulfilling the program's requirements will be considered for an interview.

Please submit your applications and supporting documentation by email to:

CairoMEPI@state.gov with the Subject line: 2012 Arabic MEPI- Leaders for Democracy

Deadline for Applications: February 16, 2012 at 4:30 PM (Cairo)